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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális 
Bizottsága 2012. október 15. napján megtartott üléséről 

Jelen vannak:  

 Dr. Lehel István  bizottság elnöke 
 Dr. Tálas - Tamássy Tamás bizottság tagja   
 Kecskés László  bizottság tagja 
 Nánási Tamás  bizottság tagja 
 Tarjáni István    polgármester az 1-2. napirendi pontnál 
 Szakadáti László  alpolgármester az 1-2. napirendi pontnál 
 dr. Kovács András  jegyző 
 Pomaházi Krisztina  igazgatási osztályvezető 
 Dobosy Gáborné  BEV osztályvezető a 4. napirendi pontnál 
 dr. Pessek Szilvia  egészségügyi és kistérségi referens 
 Ihászné Pálfi Katalin  közoktatási referens az 1. napirendi pontnál 
 Tóth Attila   Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 
 Dr. Egervári Ágnes  Boldog Gizella Alapítvány igazgatója az 1-2. napirendi  

pontnál 
 Dr. Radnai János  Boldog Gizella Alapítvány Kuratóriumának Elnöke az 1-2 

napirendi pontnál 
 
Távolmaradását előre jelezte: 
 

 Sólyomvári Béla  bizottság tagja 
 
 
Dr. Lehel István, a bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket, megállapította, hogy a 
bizottság határozatképes és az ülést 14:10 órakor megnyitotta.  
 
A bizottság 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az alábbi 
napirend tárgyalását fogadta el: 
 
 

Napirend: 
 

1) A Boldog Gizella Alapítvánnyal a támogató szolgálat működtetésére irányuló 
szerződésről 
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2) A Boldog Gizella Alapítvánnyal az idősek többcélú ellátásának biztosítására irányuló 
szerződésről 

3) Biatorbágy Város Képviselő-testületének a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 9/2009. (10.30.) Ör. sz. rendeletének módosításáról 

4) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi intézmény-felújítási tervének 
végrehajtásáról 

5) A lakáscélú helyi támogatásokról 

6) Beszámoló a polgármester által átruházott hatáskörben, 2012. III. negyedévében 
szociális ügyekben hozott döntésekről 

7) Tájékoztató a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás helyi megvalósításának lehetőségeiről 

8) Egyebek 

9) Tájékoztató a Családsegítő Központ és Gyermekjóléti Szolgálat által egyedi ügyben tett 
segítő intézkedésekről (zárt) 

 
 
1) A Boldog Gizella Alapítvánnyal a támogató szolgálat működtetésére irányuló 
szerződésről 
 
Dr. Lehel István javasolta, hogy a szerződésben kerüljön feltüntetésre a szolgáltatásért 
fizetendő konkrét összeg. 
 
Tóth Attila javasolta, hogy a határozati javaslat 2. pontjában a „fogyatékos tanuló” 
szövegrész helyett „sajátos nevelési igényű tanuló” szövegrész, míg a 3. pontban a „sajátos 
nevelési igényű tanulóknak” szövegrész helyett „fogyatékos tanulóknak” szövegrész 
szerepeljen. 
 
A bizottság a fenti javaslatnak megfelelően kiegészített szerződés-tervezetet, valamint 
határozati javaslatot 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
elfogadta. 
 
 

2) A Boldog Gizella Alapítvánnyal az idősek többcélú ellátásának biztosítására irányuló 
szerződésről 
 
Dr. Egervári Ágnes elmondta, hogy az e szolgáltatáshoz rendelt állami támogatás névértéken 
40 %-kal csökkent. A nappali szolgáltatások veszteségesek. Az állami normatíva ebben az 
évben 88.000 Ft/fő. Várólistával működnek, így nem okoz gondot számukra a megüresedő 
férőhelyek – fizetni tudó idős emberekkel való – feltöltése, azonban nem ez a céljuk. Nem 
szeretnék, ha a rászoruló emberek nem kapnának figyelmet. Egy másik megoldás lehetne – a 
beküldött anyagukban leírt – védett lakhatás. 
 
Dr. Radnai János hozzátette, hogy a házi segítségnyújtásba is szeretnének bekapcsolódni. A 
feladatot most ellátó személyeket az Alapítvány foglalkoztatná tovább. 
 
Szakadáti László hangsúlyozta, hogy az új szerződés előkészítésekor számításba kell venni az 
elmúlt tizenkét év tapasztalait is. 
 
Tóth Attila a szerződéstervezettel kapcsolatban az alábbi észrevételeket tette: 
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- a II/9. pontban megfogalmazott Családsegítő Központtal való együttműködést 
üdvözli, azonban azt írásba is kellene foglalni; 

- az I/5. pontban indokolt lenne 2 főt megjelölni, nemtől függetlenül; 
- a fizetési feltételekhez a személyi térítési díj beszámítását mindenképpen be kellene 

tervezni; 
- a III. pont tekintetében javasolta, hogy a panaszt mindig az ellátás vezetőjéhez kelljen 

benyújtani, és azt követően az Alapítványhoz. 
 
Dr. Lehel István javasolja, hogy az átmeneti bentlakásos elhelyezés tekintetében 2 fő ellátott 
kerüljön a szerződésben meghatározásra.  
 
Dr. Egervári Ágnes elmondta továbbá, hogy amikor az Ellátási és együttműködési 
megállapodás 2008. évben módosításra került, akkor más volt a jogszabályi környezet, s az 
átmeneti ellátás biztosítása még kötelező feladata volt az önkormányzatnak. Véleménye 
szerint nem az átmeneti és tartós bentlakást kellene megkülönböztetni, hanem inkább azt 
kell eldönteni, hogy az önkormányzat megvált-e egy férőhelyet és ezért fizet, vagy nincs 
egyszeri összeg, és csak akkor fizet, ha van szolgáltatás. 
 
A bizottság javasolja, hogy a következő ülésre a nappali ellátásra vonatkozóan is kerüljön 
részletesebben kidolgozásra a szerződés. Ehhez kérik az Alapítvány, illetve a Hivatal 
együttműködését. A bizottság elnöke hozzátette továbbá, hogy a bizottság tagjai részéről is 
szükséges a javaslatok megtétele. 
 
 

3) Biatorbágy Város Képviselő-testületének a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló 9/2009. (10.30.) Ör. sz. rendeletének módosításáról 
 
Dr. Kovács András javasolta, hogy az 1. napirendi pont határozati javaslatánál 
megfogalmazott logikát követve a rendelet-tervezet 9. § (3) bekezdésében az „SNI gyermek” 
szövegrész helyett a „fogyatékos gyermek” szövegrész szerepeljen. 
 
Nánási Tamás javasolta, hogy a jelenleg hatályos rendeletben szereplő 100%-os támogatásra 
vonatkozó rendelkezés továbbra is maradjon hatályban, illetve az időskorú fogyatékosok 
tekintetében is kerüljön meghatározásra a 100%-os, illetve 50%-os támogatási sáv. 
 
A bizottság a rendelet-tervezetet a fenti módosításokkal 4 igen egyhangú szavazattal (4 
bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatja. 
 
 
4) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi intézmény-felújítási tervének 
végrehajtásáról 
 
A bizottság a határozati javaslatot 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) elfogadta. 
 
 
5) A lakáscélú helyi támogatásokról 
 
A bizottság – az előző ülésen megfogalmazott módosításokat magában foglaló – rendelet-
tervezetet 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatja. 
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6) Beszámoló a polgármester által átruházott hatáskörben, 2012. III. negyedévében 
szociális ügyekben hozott döntésekről 
 
A bizottság a beszámolót 4 igen egyhangú szavazattal (4 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) elfogadta és az alábbi határozatot hozta:  

 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete Egészségügyi és Szociális 

Bizottságának 
24/2012. (10.15.) ESZB. számú 

határozata 
 

a polgármester által átruházott hatáskörben, 2012. III. negyedévben, szociális ügyekben 
hozott döntésekről szóló beszámoló jóváhagyásáról 

 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 
megtárgyalta a polgármester által átruházott hatáskörben, 2012. III. negyedévben, szociális 
ügyekben hozott döntésekről szóló beszámolót.  
 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének az egyes pénzbeli és természetben 
nyújtott szociális ellátásokról szóló 7/2009. (10.30.) Ör. számú rendeletének 3. § (3) 
bekezdése, valamint Biatorbágy Város Önkormányzata Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 3/2011. (02.25.) Ör. számú rendeletének 27. §, valamint 47. §-ában foglaltak alapján 
Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 
a beszámolót jóváhagyja.  
 
 
7) Tájékoztató a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás helyi megvalósításának lehetőségeiről 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és megállapította, hogy a jövőben annak van 
realitása, hogy már létező és működő rendszerhez csatlakozunk és egyben felkérte a Hivatalt, 
hogy érdeklődjön a szolgáltatás megvalósításának lehetőségeiről a Boldog Gizella 
Alapítványtól, Budakeszi Város Önkormányzatától, továbbá a Fővárosi XI. és XII. kerületi 
önkormányzatoktól. 
 
 
8) Egyebek 
 
Dr. Tálas-Tamássy Tamás jelezte, hogy utalva a bizottság 2012. június 11. napján tartott 
rendes ülésén a 2. napirendi pontban elhangzottakra, az Egészséges Biatorbágyért Program 
folytatásába az Egészséges Biatorbágyért Közhasznú Egyesületet lenne célszerű bevonni. 
Másrészről, az informális ülést illetően, a körzeti orvosokat, a fogorvosokat, az asszisztencia 
egészségügyi egységenkénti 1-1 képviselőjét, a védőnőket, illetve a témához közel álló civil 
szervezeteket (pl. Nagycsaládosok Egyesülete, Idősek Klubja, Magyar Vöröskereszt) kellene az 
informális ülésre meghívni. Az Egyesületnek már van egy szervezési titkára, ezért javasolná, 
hogy legyen egy szakmai titkár is. Az előbbi feladata lenne a szervezés, míg utóbbié a szakmai 
programok egy kézben tartása, felügyelete. 
 

Dr. Lehel István elmondta, hogy az előzetes információk szerint a jövő évben nagyon szűkös 
lesz az erre fordítható anyagi keret. 
 
Dr. Tálas-Tamássy jelezte, hogy éppen az anyagiak miatt lenne értelme egy ilyen informális 
tárgyalásnak, mert az Egyesületnek lenne lehetősége pályázatokon részt venni, a kollégák 
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részéről pedig várható, hogy felajánlják segítségüket. 
 

Dr. Lehel István felvetette, hogy üdvözlendő lenne, ha évente több alkalommal kerülne 
Egészségnap megrendezésre, azonban meg kell említeni, hogy az Egészségnapon az orvosok 
bármiféle ellentételezés nélkül vettek részt. Az orvosoktól a betegellátás és annak jelentős 
adminisztrációja mellett azonban – elsősorban anyagi motiváció nélkül – nem várható el, 
hogy a szabadidejükben ilyen programokra időt szánjanak. A jövőben ezért szükséges lenne a 
rendezvényre fordítható keretösszeg, továbbá a hatékonyság növelése. Utóbbit illetően 
szükséges lenne kimutatni, hogy hányan vettek részt a szűrésen, illetve hány beteg került 
kiszűrésre. Hangsúlyozta, hogy természetesen nincs ellenére a program folytatása, csak a 
fenntartásait is szükségesnek tartotta elmondani. Javasolja, hogy az informális ülés kerüljön 
megtartásra.  
 
Dr. Pessek Szilvia jelezte, hogy az óvodákban a lisztérzékenység szűrés megtörtént, a 
pótszűrésre a jövő héten kerül sor, s azt követően, a végleges adatok birtokában részletes 
tájékoztató készül a bizottság részére.  
 
A bizottság elnöke megköszönte a megjelentek munkáját és az ülést 16:41 órakor bezárta. 

 

 
k.m.f. 
 
 
 

Dr. Lehel István  
bizottsági elnök 


